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GOE BEZIG
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Door Peter Norro

IZEGEM STAPTE PAS IN 2017
OP DE KLIMAATTREIN. SINDS
DEZE LEGISLATUUR RAAST
DIE ALS EEN HST OVER DE
SPOREN ‘VERGROENING EN
ONTHARDING’, ‘DUURZAAM
BOUWEN’, MAAR VOORAL
OOK ‘DOELGROEPENBELEID’.
MET ONDER ANDERE
THOMAS SEGERS IN DE
COCKPIT.
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KLI-MAATSCHAPPELIJK WERKER

Thomas Segers is trekker (en duwer) klimaat in Izegem. Na het obligate coronaproof vuistje onderstreept hij al
meteen dat het klimaatbeleid in Izegem teamwork is, onder voorzitterschap van de burgemeester (tevens Schepen
voor Milieu en Klimaat), maar ook met de Schepen voor Stadsontwikkeling en vertegenwoordigers van de diensten
Mobiliteit, Stadsontwikkeling, Wonen en Groen. 
In tandem met zijn klimaatmaat Dieter Cardoen (adjunct-financieel directeur) trekt Thomas de werkgroep die
driemaandelijks samenkomt.  Dat Thomas maatschappelijk werker van opleiding is blijkt uit zijn aandacht voor
bewustmaking, draagvlakvorming en groepsdynamiek. Izegem mag dan een laatbloeier zijn - het
Burgemeesterconvenant werd pas ondertekend in 2017 (ineens wel dat voor 2030) -, dankzij het betrekken van het
grote publiek gaat het er nu met rasse schreden vooruit.

De herinrichting van de  
melkmarkt is 1 van de
2 onthardingsprojecten
waar Thomas met de
koffietas in de hand
naartoe kan wandelen
vanuit zijn bureau. 

GEMEENTE VAN DE (GROENE) TOEKOMST

Een van de verklaringen voor het Izegemse wonder is het burgerpanel. Dit is een vaste club van 400 personen die
geselecteerd werd uit niet minder dan 1600 kandidaten. De betrokkenheid van de bevolking bij het beleid in Izegem
is groot. En dat blijkt ook uit de responsgraad op de enquête over klimaat. 312 van de 400 vaste panelleden gaven
daarover hun mening te kennen. Het bestuur leerde daaruit dat er behoorlijk wat potentie is voor autodelen, dat het
publiek bereid is om om te rijden als dit leefbare buurten ten goede komt.  Alsook dat het bestuur best wel wat
supporters telt voor een hardere onthardingspolitiek; zelfs het verbieden van kunstgras in voortuinen is voor meer
dan de helft van de respondenten geen taboe. En de bevolking blijkt ook al helemaal mee in het verhaal van
beperktere maaibeurten. God zegene corona, want uit de vraagstelling kwam tenslotte ook naar voor dat de
gemiddelde Izegemnaar sinds de lockdown meer dan ooit vragende partij is voor veel meer groene
ontmoetingsruimte in de eigen buurt.   
Op een dossierworp afstand van het stadhuis kan Thomas ons al meteen 2 projecten aanwijzen. Het project
herinrichting Melkmarkt (info via https://www.izegem.be/melkmarkt ) zal het hitte-eilandeffect verdrijven d.m.v.
ontharding en vergroening en daarenboven extra beleving creëren. 
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Het onthardingsproject
'Binnentuin Stadhuis'
vanuit Thomas' Room
with a view

De binnentuin van het stadhuis wordt een groene oase. Het ontwerp, opgemaakt door de groendeskundige van de
stad, bevat de meest hedendaagse principes rond biodiversiteit, groenbeheer, waterhuishouding en waterinfiltratie.
De neerslag zal terug de grond kunnen infiltreren. En zo infiltreert de begroeiing op allerlei manieren ook de buurten
van de Pekkersstad. Origineel is bovendien het idee om in veel woonwijken telkens een van de twee trottoirs te
vervangen door beplanting. 
Het provinciaal gesubsidieerde project ‘Leefstraten’ (uit het menu ‘Gemeenten voor de Toekomst’) wil expliciet de
inwoners van een wijk meenemen in een participatietraject voor het leefbaarder maken van hun omgeving.

GRO WITH THE FLOW

Voorts raakte Izegem helemaal in de ban van circulair bouwen. Het bouwadvies van VIBE en Acasus (alweer onder de
vlag van ‘gemeenten voor de toekomst’) heeft de mindset bij de gemeentelijke diensten 180° gedraaid. De
evenementenhal ‘Iso’ was (beton)rot en dringend aan vervanging toe. In plaats van die te vervangen door ‘4 platen
met een dak erop’, zoals Thomas het plastisch uitdrukt, werd via de GRO-methodiek een nieuw bestek uitgewerkt
voor een circulair gebouw. Het design&build bureau dat de opdracht wil binnenrijven zal tegelijk ook moeten zorgen
dat het energiepositief, waterneutraal, veranderingsgericht, onderhoudsarm en wat nog allemaal is. De hal wordt
hoger, maar de voetafdruk kleiner. Recyclage van vroegere materialen en gebruik van nieuwe componenten en
materialen die herbruikbaar zijn, maken de cirkel rond. En de naam ISO staat nu dus ook voor ‘isolatie’. 



Volgens Action Man Thomas
kan het niet snel genoeg
gaan met de afbraak van
evenementenhal ISO… Om
die daarna circulair herop
te bouwen.

STAD VAN BUSTELS & SCHOENEN EN
DOELGROEPENBELEID

Via ‘Bedrijvig voor het klimaat’ (een ander project van ‘Gemeenten voor de toekomst’) zette de gemeente onder
begeleiding van Ecolife ondernemingen ertoe aan hun carbon foot print te berekenen. Van zodra dit leidt tot
effectieve maatregelen zullen de captains of industry elkaar hier verder over informeren. Thomas hoopt op dat
multiplier effect en wil al gaan voor het next level ‘Bedrijvig voor klimaat XXL’.
Onder de noemer ‘Verenigd voor het klimaat’ (jawel, ook een GVT-project) kregen 6 verenigingen een
duurzaamheidsscreening van hun gebouwen. Naast de gemeentelijke subsidie voor verenigingslokalen werd een
bijkomende klimaatsubsidie voorzien die 75% van de kosten voor klimaatingrepen dekt (met een maximum van
25.000 EUR). Van fanfare tot Chiro, zij kunnen allen hun plein laten ontharden, de klimaatregeling optimaliseren,
isolerend glas installeren of de verlichting verledden. 
Het grootste potentieel zit natuurlijk bij de burgers. De WVI Thermocar en het daaraan gekoppelde thermoloket trekt
aan de kar. Met een proefproject hoopt men de vele tweeverdieners in de wijk De Mol uit hun pijp te lokken. Daarna
kunnen anderen volgen. De Stad ijvert voor een expert ‘wonen en klimaat’ die niet alleen de lust tot renoveren moet
opwekken, maar hen ook de weg moet wijzen tussen de bomen van het drukbezette bos aan
ondersteuningsmaatregelen.

De site Baertshof zal helemaal volgens dezelfde circulaire principes worden omgeturnd. De cultuurfabriek in de schil
van de voormalige drukkerij Strobbe wordt quasi energie-neutraal.Een lokaal energienetwerk (met een warmtenet en
stroom uit hernieuwbare bronnen) zal toelaten om een lokale energiegemeenschap te vormen met aanpalende
woonpercelen.

DE KAARTEN LIGGEN GOED

Op basis van een eigen GIS-oefening ging de gemeente zelf al op zoek naar de 20 bedrijven met de grootste
dakoppervlakte. 10 bleken al hun dak (én hun rekening) te hebben belegd met zonnepanelen, 3 verhuizen binnen
afzienbare tijd, de overige 7 worden aangeschreven om hen bewust te maken van de ecologische en economische
mogelijkheden. 
Warmtekaart, riothermiekaart, windmolenpotentiekaart,… bieden nog veel aanknopingspunten voor bijkomende
actie.  Goe bezig dus daar in Izegem. Maar ook nog een hele tijd bezig.  Thomas heeft gelukkig nog energie op
overschot. En de gemeente ook. Hij popelt dan ook om rond energiedelen aan de slag te gaan. Alweer een nieuw
hoofdstuk in zijn participatief verhaal. 

Meer info op https://klimaatplan.izegem.be/   


